

## RABIES

**BELGIUM.** — During 1973 no cases of animal rabies were reported for the first time since it was introduced into Belgium in 1966.

In 1973, there were 109 people examined following animal bites or suspected contact with rabid animals and 89 persons were treated. Fifteen persons received antirabies treatment after exposure in Belgium. The remaining 74 were bitten or exposed to rabid animals outside the country (50 in the Federal Republic of Germany, four in Burundi, three in Morocco, one in Tunisia and 16 in Zaire).

Of the persons treated, the suspected sources of contamination were one weasel, 48 roe-deers, 12 cats, 17 dogs, one fox, one wild-boar, five cows and one human patient (human exposure which occurred in Zaire). In three instances the source was unknown.

A total of 63 animals were examined (30 dogs including one from Africa, nine cats, three cattle, 13 foxes and eight other various wild animals). All examinations were negative.

The last case of rabies in animals was reported in May 1972.

## RAGE

**BELGIQUE.** — Pour la première fois depuis l'introduction de la maladie en 1966, aucun cas de rage animale n'a été notifié en Belgique en 1973.

Au total, 109 personnes mordues par des animaux ou soupçonnées d'avoir été en contact avec des animaux enrages ont été examinées au cours de l'année et 89 ont reçu un traitement antirabique. Sur ces 89 personnes, 15 avaient été exposées à la maladie en Belgique et 74 avaient été mordues ou exposées à l'étranger (50 en République fédérale d'Allemagne, quatre au Burundi, trois au Maroc, une en Tunisie et 16 au Zaïre).

Les sources présumées de contamination étaient les suivantes: une belette, 48 chevreuils, 12 chats, 17 chiens, un renard, un sanglier, cinq vaches et un contact humain (au Zaïre). Dans trois cas, la source de contamination n'a pu être établie.

Au total, 63 animaux ont été examinés (30 chiens dont un venu d'Afrique, neuf chats, trois bovins, 13 renards et huit autres animaux sauvages). Tous ces examens ont été négatifs.

Le dernier cas de rage animale avait été notifié en mai 1972.

(Based on/D'après: *Rapport du Ministère de la Santé publique, 1973.*)